
OR Spektrum

Operations Research-Spektrum

Organ der Deutschen Gesellschaft für
Operations Research

Haupterausgeber/Managing Editor: Prof. Dr. Helmuth Späth, Universität Oldenburg, Fachbereich Mathematik, Postfach 25 03, D-2900 Oldenburg, F.R.G.

Herausgeber/Editors: Prof. Dr. A. Bachem, Erlangen-Nürnberg; Prof. Dr. W. Bühler, Dortmund; Prof. Dr. U. Eckhardt, Hamburg; Prof. Dr. B. Fleischmann, Hamburg; Prof. Dr. D.B. Pressmar, Hamburg; Prof. Dr. H. Schellhaas, Darmstadt; Prof. Dr. Ch. Schneeweiß, Mannheim; Prof. Dr. J. Schwarze, Braunschweig.

Als Organ der Deutschen Gesellschaft für Operations Research (DGOR) soll das OR-Spektrum von der Vielfalt der Richtungen profitieren, die in der DGOR vertreten sind. Die Zeitschrift wendet sich an alle im Bereich des Operations Research tätigen Personen. Ihr Orientierungspunkt liegt in dem Ziel, einen Beitrag zur Bewältigung realer Planungsaufgaben zu leisten. Das OR-Spektrum veröffentlicht Forschungsbeiträge in deutscher und englischer Sprache, die sich auf den gesamten Modellbildungs-, Lösungs- und Implementierungsprozeß beziehen. Neben entsprechenden Originalarbeiten prägen Übersichtsartikel, Fallstudien und Berichte über OR-Software das Gesicht der Zeitschrift. Mit diesem Konzept wird ein breiter Kreis der am OR interessierten Personen angesprochen; ebenso bietet sich dem in der internationalen Forschung stehenden Wissenschaftler ein geeignetes Forum.

As the official publication of the German Society for Operations Research (DGOR), OR-Spektrum benefits from the diversity of interests represented within the society. The journal is addressed to all persons working in operations research and its overall aim is to contribute to the effective handling of real planning tasks.

OR-Spektrum publishes, in German or in English, research papers relating to the whole process of model building, problem solving, and implementation. In addition to original research papers, survey papers, case studies, and reports on OR software distinguish the journal. The concept has wide appeal among those interested in operations research. The international community of scientists researching in this field also finds the journal a suitable forum.

Bezugsbedingungen/Subscription Information:

1982. Volume 4 (4 issues).
DM 106,- (zuzügl. Porto und Versandgebühren).
Postage and handling not included).
Prices are valid for all countries except North America.
Sample copies available.



Springer-Verlag
Berlin
Heidelberg
New York